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Verslag van de Avond van Leusden, Uitwisseling financiering majeure investeringen, op 11 
juni 2015 in de raadzaal van het gemeentehuis te Leusden 
 
Voorzitter:  De heer J.R. Madiol 
 

Agenda Verslag 

Opening 22.40 uur-
23.10 uur  

De voorzitter opent de Uitwisseling om 22.40 uur. Leusden gaat de ko-
mende jaren investeren in de bouw van onder meer MFC's, vernieuwing 
gemeentehuis, tweede sporthal, nieuwbouw niet-MFC-scholen. Leusden 
heeft een financieringsoverschot. Dit geld is gespaard om het onderhoud 
aan de infrastructuur te kunnen financieren. Als dit geld nu wordt ingezet 
voor de genoemde investeringen, moet er in de toekomst voor het onder-
houd geld worden geleend. Het college heeft daarom besloten om voor 
een aantal investeringen zogeheten projectfinanciering aan te trekken. 
Leusden profiteert dan van de op dit moment lage rente en het financie-
ringsoverschot blijft in stand om het toekomstige onderhoud te kunnen be-
talen. 
 

 
 

Wethouder Dragt geeft een presentatie over de financiering majeure in-
vesteringen. Er moet een keuze worden gemaakt of de financiering uit ei-
gen middelen of via een projectfinanciering moet worden bekostigd. Het 
gaat daarbij niet om de dekking van de projecten. Tijdens de presentatie 
kunnen verduidelijkende vragen worden gesteld. De presentatie is be-
schikbaar via de griffie.  
 
De accountant heeft meegekeken bij de totstandkoming van de plannen. 
Hij weet hoe treasury en schatkistbankieren werkt. Daarnaast is de provin-
cie als toezichthouder om advies gevraagd. Ook is de BNG om advies ge-
vraagd. Er is geen advies ingewonnen bij andere marktpartijen. Het colle-
ge heeft niet overwogen bij een andere bank dan de BNG te lenen omdat 
die tarieven hoger liggen. Het eigen vermogen mag niet bij andere banken 
worden ondergebracht dat moet worden ondergebracht bij de BNG via het 
schatkistbankieren. Er zijn weinig andere gemeenten die in dezelfde posi-
tie verkeren als Leusden. Er zijn maar twintig gemeenten in Nederland die 
deze keuze net als Leusden kunnen maken. De overige gemeenten moe-
ten lenen ten behoeve van hun begroting. Daarnaast hebben die gemeen-
ten niet de mogelijkheid om te lenen tegen een tarief van 25 jaar vast. Zij 
moeten tegen dagtarieven lenen.  
Leusden heeft geld gereserveerd voor het onderhoud openbare ruimte om 
vanaf 2020 de openbare ruimte te renoveren. Veel gemeenten hebben op 
een andere manier die voorzieningen getroffen. Er is geen andere ge-
meente die een-op-een vergelijkbaar is met Leusden.  
 
De heer De Brouwer vult aan dat drie partijen zijn gevraagd om kritisch 
mee te kijken. De BNG is de huisbankier van de gemeenten en heeft 
daarmee een goed inzicht in wat er in gemeenteland speelt. Als het aan-
komt op transacties moet de gemeente minimaal drie offertes opvragen. 
De BNG zal daarin hoog scoren maar het is mogelijk dat een andere fi-
nancier beter naar voren komt. De BNG heeft aangegeven dat er binnen 
die twintig gemeenten geen gemeente bekend is die deze stappen over-
weegt.  
 
Het verschil in rente van 1% tussen een lening en het schatkistbankieren 
is niet vastgelegd. Bij iedere financiering moet weer een toets worden uit-
gevoerd. Meestal volgt het rijk in het rentebeleid wel de geldmarkt.  
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Bij de berekening wordt nu uitgegaan van deze rentevisie. Dat wordt wel 
elk jaar getoetst en wellicht dat de visie over een jaar bijgesteld moet wor-
den.  
 
Wethouder Dragt vult aan dat het niet zo is dat alle voorstellen uit de pre-
sentatie nu ook daadwerkelijk zo worden ingevuld. Dat hangt af van de si-
tuatie zoals die zich voordoet op het moment dat er gefinancierd moet 
worden. Op dit moment is de situatie gunstig en is een voordeel te beha-
len.  
Het is de vrijheid van het college om wel of geen lening af te sluiten.  
 
Het college wil nu geld lenen omdat de rente heel laag staat. Voor het geld 
dat nu op de bank ontvangt de gemeente minder rente. Voor dit jaar zou 
het voordeliger zijn om de projecten uit het eigen vermogen te financieren. 
Het college gaat ervan uit dat de rente in 2020 is gestegen. Als het eigen 
vermogen nu wordt gebuikt om de investeringen voor de MFC's te betalen, 
heeft de gemeente in 2020 niet genoeg geld om de openbare ruimte te fi-
nancieren. Daarvoor moet dan geld worden geleend. De verwachting is 
dat de rente dan hoger zal zijn en daarom wil het college nu een lening af-
sluiten voor de investeringen.  
Als de rente over vijf jaar niet is gestegen dan behaald de gemeente geen 
winst op de rente maar is er een financieel nadeel. De rente staat nu op 
een historisch laag punt en de verwachting is dat de rente weer zal stijgen. 
Als de rente stijgt van 1,5% naar 2% speelt de gemeente met dit voorstel 
quitte. Als de rente meer stijgt, wordt winst behaald.  
 
De heer De Brouwer zegt dat de rentekosten worden doorberekend in het 
betreffende project. Die worden daardoor iets duurder.  
 
Wethouder Dragt zegt dat de gemeente nu € 15 miljoen wil opnemen om-
dat nu al zichtbaar wordt dat de rente weer aan het stijgen is. Het college 
overweegt het geld voor de niet-MFC-scholen die in 2020 aan de orde zijn 
nu al te lenen.  
 
Spreker is ervan op de hoogte dat de rente in Japan al vele jaren histo-
risch laag staat. In Nederland staat de rente nu historisch laag en die rente 
is nu stijgende. Het voorstel is gebaseerd op een stijgend rentepercenta-
ge.  
 
Het is niet bekend wat de rentestand gaat doen. Als de rentestand inder-
daad laag blijft, kan het college overwegen de lening in een keer af te los-
sen. Vraag is op welk moment of bij welke rentestand het college die be-
slissing moet nemen.  
 
De heer De Brouwer zegt dat een tussentijdse algehele aflossing altijd 
een prijskaartje kent. De gemeente zal daarin altijd behoedzaam reageren. 
Daarnaast is het vreemd dat geld dat is gereserveerd voor onderhoud in 
de openbare ruimte wordt uitgegeven aan zaken waarvoor dit niet is be-
stemd. Er wordt nu geprofiteerd van een lage rentestand voor investerin-
gen in publieke belangen. Als het groot onderhoud in 2020 moet worden 
gepleegd, hoeft daarvoor geen duur geld geleend te worden.  
 
Wethouder Dragt zegt dat de rente en aflossing van de lening voor de 
MFC's in de begroting van die MFC's worden meegenomen.  
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De kosten voor de MFC's worden nu voor een lange periode vastgelegd 
met een rentepercentage van 1,5%.  
  

Sluiting De voorzitter sluit de uitwisseling om 23.10 uur 
 
 


